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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro zdravotnictví  

ZÁPIS ze 14. jednání 
Výboru pro zdravotnictví konaného dne 23. 2. 2022 od 15:00 hod. 

on-line, formou videokonference v prostředí Cisco Webex 
     

 
Přítomni: Ing. Miloš Růžička; Ing. Jana Komrsková; Bc. Filip Brückner; prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc.; 

MUDr. Marián Hošek; Mgr. Marcela Janečková; MUDr. Tomáš Kaštovský; Ing. Jakob Hurrle, MDDr. Bára 
Malíková; Marta Schwarzová 

Omluveni: PharmDr. Petr Fifka; Ing. Radek Lacko  
Nepřítomni:   
Hosté: radní Mgr. Milena Johnová; Ing. Alice Mezková, MPA, zástupkyně ředitele MHMP pro Sekci služeb 

občanům; Ing. Alena Havelková, pověřená řízením odboru ZDR MHMP 
Externí hosté: Petr Schreib, ČTK 
Jednání řídil: Ing. Miloš Růžička, předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

3. Schválení zápisu ze dne 26.01.2022 

4. "Reforma péče o duševní zdraví – naplňování plánu pro region Praha" (R-43106 k návrhu na změnu zřizovací 
listiny příspěvkové organizace hl. m. Prahy Metropolitní zdravotnický servis, příspěvková organizace) 

5. Z-10018 k návrhu na uzavření Dodatku č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace č. 
DOT/81/03/000865/2021 s příjemcem dotace Student 2050, z. s. 

6. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 

7. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Videokonference byla spuštěna ve 14:55. Ještě před oficiálním zahájením jednání přivítal předseda výboru Ing. 
Růžička nového člena výboru, pana Bc. Filipa Brücknera, a požádal jej o stručné představení. F. Brückner uvedl, že se 
členem Zastupitelstva hlavního města Prahy stal před necelým měsícem poté, kdy jeho stranický kolega Ing. Brož 
uspěl ve volbách do poslanecké sněmovny a vzdal se mandátu pražského zastupitele – p. Brückner byl na základě 
výsledků minulých voleb do ZHMP dalším v pořadí. F. Brückner dále doplnil, že už od začátku volebního období 
působí jako zastupitel v zastupitelstvu Městské části Praha 3. 
V 15:07 předseda výboru přistupuje k oficiálnímu zahájení jednání, konstatuje, že schůze byla řádně svolána a návrh 
programu byl členům včas zaslán.  
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2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

K navrženému programu nemá nikdo z přítomných žádné námitky ani doplňující připomínky. Jako ověřovatele zápisu 
navrhuje M. Růžička nového člena výboru F. Brücknera, ten se svou nominací souhlasí. 
V 15:09 je přistoupeno k hlasování o usnesení v následujícím znění: 

Usnesení č. U-VZ-0071 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   s c h v a l u j e  
navržený program jednání a ověřovatele, jímž je člen výboru Bc. Filip Brückner 

přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

3. Schválení zápisu ze dne 26.01.2022 

K zápisu z lednového jednání Výboru nemá nikdo z přítomných námitky ani připomínky. P. Brückner předesílá, že 
s ohledem na to, že lednovému jednání výboru nebyl přítomen, se hlasování o schválení zápisu zdrží. 
V 15:11 výbor hlasuje o usnesení v tomto znění: 

Usnesení č. U-VZ-0072 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   s c h v a l u j e  
zápis ze 13. jednání výboru konaného dne 26.01.2022 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 

4. "Reforma péče o duševní zdraví – naplňování plánu pro region Praha" (R-43106 k návrhu na změnu zřizovací 
listiny příspěvkové organizace hl. m. Prahy Metropolitní zdravotnický servis, příspěvková organizace) 

Předseda výboru M. Růžička předesílá, že tento bod se týká naplňování Plánu regionální péče pro oblast duševního 
zdraví v Praze a souvisí s tiskem R-43106 (Z-10067) k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace 
Metropolitní zdravotnický servis (dále MZS); poté předává úvodní slovo radní M. Johnové.  
M. Johnová konstatuje, že navržená změna zřizovací listiny MZS je dalším krokem k tomu, aby hlavní město Praha 
mohlo začít koordinovat reformu péče o duševní zdraví na svém území. Tuto činnost do konce loňského roku 
vykonával krajský koordinátor financovaný a řízený ministerstvem zdravotnictví, od letoška tato povinnost přešla na 
hlavní město. S touto změnou se předem počítalo, Praha už v průběhu loňského roku schválila v rozpočtu MZS na 
letošní rok finanční prostředky na práci koordinátora reformy – nyní je třeba rozšířit působnost MZS, který by se 
koordinací měl zabývat, protože v dosavadní zřizovací listině tato činnost uvedena není. Převzetím koordinační úlohy 
Praha podle radní Johnové reaguje jednak na již zmíněné ukončení financování krajských koordinátorů ze strany 
ministerstva zdravotnictví, jednak na memorandum, které bylo v předloňském roce mezi ministerstvem a hlavním 
městem uzavřeno a v němž Praha vyjádřila vůli podílet se na spolupráci na tomto poli a spolupracovat například také 
s Psychiatrickou nemocnicí v Bohnicích. Spolupráce s touto nemocnicí byla už v loňském roce poměrně intenzivní, 
Praha připravuje kapacity komunitních služeb pro pacienty této nemocnice, kteří jsou právě dlouhodobou absencí 
komunitních služeb limitováni v návratu do běžného života. Změnou, která je předmětem tisku R-43106 (Z-10067), 
tak Praha vytváří podmínky pro to, aby mohla reformu péče o duševní zdraví a rozvoj této péče na svém území 
realizovat.  
Předseda M. Růžička upozorňuje, že součástí podkladových materiálů, které byly členům výboru k tomuto bodu 
zaslány, je kromě již zmíněného memoranda o spolupráci mezi hlavním městem a ministerstvem zdravotnictví 
i kompletní Plán regionální péče pro oblast duševního zdraví v Praze. Připomíná také, že vedením MZS je v současné 
době pověřen pan Pavel Novák, který je jedním z hybatelů reformy – v souvislosti s tím se M. Růžička táže radní M. 
Johnové na složení týmu, který bude na realizaci Plánu pracovat, a na to, z jakých kroků bude realizace sestávat. 
Doplňuje také, že výstupem projednávání tohoto bodu je usnesení, kterým výbor zastupitelstvu doporučí nebo 
nedoporučí tisk Z-10067 ke schválení, přičemž on sám se přiklání k doporučujícímu stanovisku. 
Radní Johnová doplňuje, že do přípravy regionálního plánu, který předseda M. Růžička zmínil, byla Praha zapojena, 
pracovní skupinu, jež tento plán vytvářela, vedl právě zmíněný Pavel Novák, tehdy ještě jako krajský koordinátor 
zaměstnaný ministerstvem zdravotnictví. Do Metropolitního zdravotnického servisu pak P. Novák nastoupil ještě 
před koncem loňského roku právě s tím, že zde bude ve své práci pokračovat a že regionální plán, který vznikl pod 
taktovkou ministerstva zdravotnictví, dále rozpracuje do podoby akčního plánu – kroky k implementaci vytčených 
cílů budou zároveň zapracovány i do střednědobého plánu rozvoje sítě sociálních služeb. V návaznosti na to by pak 
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v průběhu roku měl vzniknout nový regionální plán, který by už byl vytvořen z perspektivy hlavního města Prahy. Měl 
by tedy vzniknout nový tisk, s nímž by radní Johnová chtěla znovu předstoupit před výbor – to je ovšem až další krok; 
nyní je třeba vytvořit podmínky pro to, aby Metropolitní zdravotnický servis mohl na těchto věcech začít pracovat: 
v současnosti totiž sice může dělat analytickou práci, ale nikoli práci koncepční a koordinační – to mu právě umožní 
až navrhovaná změna zřizovací listiny. 
Do následné rozpravy se nikdo nehlásí, jen členka výboru B. Malíková upozorňuje na překlep v podkladových 
materiálech – týká se špatně uvedené zkratky ministerstva zdravotnictví a bude opraven. Jiné připomínky nejsou, 
v 15:18 proto předseda výboru nechává hlasovat o usnesení: 

Usnesení č. U-VZ-0073 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   d o p o r u č u j e  
materiál ve znění tisku R-43106 (Z-10067) Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 

5. Z-10018 k návrhu na uzavření Dodatku č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace č. 
DOT/81/03/000865/2021 s příjemcem dotace Student 2050, z. s. 

Úvodního slova se ujímá radní M. Johnová, předmětem projednání má být dodatek ke smlouvě o poskytnutí grantu. 
Samotný grant byl již schválen v loňském roce v rámci programu akcí celopražského významu a byl určen pro 
organizaci Student 2050, z. s., která pořádá Ples na kolečkách pro osoby se zdravotním postižením. S ohledem na 
covidovou pandemii nebylo možné vše realizovat v původně naplánovaných termínech – proto je nyní navržen 
dodatek, který původní termíny prodlouží.  
Předseda M. Růžička rekapituluje, že dodatkem se nijak nemění výše poskytnuté částky, pouze se příjemci poskytuje 
delší čas na její vyčerpání, a otevírá rozpravu.  
Do rozpravy se nikdo nehlásí, v 15:23 výbor hlasuje o usnesení: 

Usnesení č. U-VZ-0074 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   d o p o r u č u j e  
materiál ve znění tisku Z-10018 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 

přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

6. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 

K předloženému bodu nebyly členy výboru vzneseny námitky ani připomínky, v 15:24 proto přistoupeno k hlasování 
o usnesení: 

Usnesení č. U-VZ-0075 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  
předloženou informaci o tiscích projednávaných Radou a Zastupitelstvem HMP 

přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

7. Různé 

Předkladatel:  
V rámci tohoto bodu nebylo projednáno žádné téma ani přijato žádné usnesení. 

 

 

Jednání výboru bylo ukončeno v 15:26. 
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Ing. Miloš Růžička 
předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP 

 
 
Ověřil: Bc. Filip Brückner, člen Výboru pro zdravotnictví ZHMP  
 
Zapsal: Mgr. Jiří Královec, DiS., DiS., MHMP – OVO MHMP, asistent předsedy výboru 


	Jednání výboru bylo ukončeno v 15:26.

